
Število objav: 15
Internet: 13
Tisk: 2
Spremljane teme:
Inženirska dejavnost, ...: 0
Inženirska zbornica ...: 0
Barbara Škraba Flis: 0
Gradbeni zakon: 0
Zakon o ... načrtovanju: 0
Zakon o ... arhitektih: 0
Gradbena parcela: 1
Evidenca stavbnih zemljišč: 0
Svetovni gradbeni forum 2019: 0
Gradbeništvo, graditev: 14

Zbirka medijskih objav
INŽENIRSKA ZBORNICA SLOVENIJE,
za obdobje 8. 8. 2019
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Internet Naslov Inšpekcija ugotovila, da so obnovljeni Kemisovi objekti črna gradnja

Zaporedna št.
1

Medij; Doseg Svet24.si; 465.492, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 7. 8. 2019

Stran v zbirki:
9

Avtor G. G.

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...inšpekcija, za gradbena in druga dela, s katerimi se vzpostavi stanje objekta pred požarom na podlagi 
pravnomočnega gradbenega dovoljenja, določbe zakona o  objektov ne veljajo. Je pa gradbeno dovoljenje graditvi
potrebno v primeru, da se objekt v okviru obnove poveča ali kako drugače spremeni. Pred začetkom gradnje... 

Internet Naslov Eksplozija zaposlenosti v gradbeništvu

Zaporedna št.
2

Medij; Doseg Delo.si; 454.365, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 7. 8. 2019

Stran v zbirki:
12

Avtor Nejc Gole

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...Eksplozija zaposlenosti v  Gradbena podjetja se rešujejo s tujimi delavci – Napoved zaposlovanja v gradbeništvu
predelovalnih dejavnostih nižja kot pred pol leta Objavljeno 07. avgust 2019 06.00... 

Internet Naslov V Nemčiji proizvodnja nepričakovano močno upadla

Zaporedna št.
3

Medij; Doseg Delo.si; 454.365, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 7. 8. 2019

Stran v zbirki:
14

Avtor Barbara Zimic

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...mesečni ravni skrčila za 1,8 odstotka, proizvodnja dobrin za vmesno porabo za dva odstotka, potrošnih dobrin pa za 
1,4 odstotka. Še vedno pa rast beleži , ki je na mesečni ravni zraslo za 0,3 odstotka in se tako že zdavnaj gradbeništvo
odcepilo od trenda v predelovalnih dejavnostih. Naročila v industriji so se junija... 

Internet Naslov Gradbena inšpekcija: obnovljeni Kemisovi objekti so zgrajeni na črno

Zaporedna št.
4

Medij; Doseg Hudo.com; 143.744, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 7. 8. 2019

Stran v zbirki:
16

Avtor A. G.

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...inšpekcija, za gradbena in druga dela, s katerimi se vzpostavi stanje objekta pred požarom na podlagi 
pravnomočnega gradbenega dovoljenja, določbe zakona o  objektov ne veljajo. Je pa gradbeno dovoljenje graditvi
potrebno v primeru, da se objekt v okviru obnove poveča ali kako drugače spremeni. Pred začetkom gradnje... 

Internet Naslov Eksplozija zaposlenosti v gradbeništvu

Zaporedna št.
5

Medij; Doseg Times.si; 61.010, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 7. 8. 2019

Stran v zbirki:
19

Avtor Nejc Gole

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...Gradbena podjetja se rešujejo s tujimi delavci – Napoved zaposlovanja v predelovalnih dejavnostih nižja kot pred pol 
leta Ljubljana –  je panoga, kjer se je število zaposlenih v zadnjem letu najbolj povečalo, in sicer za Gradbeništvo
desetino, ter doseglo raven iz leta 2011. Podoben odstotek bo po... 
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Internet Naslov V Nemčiji proizvodnja nepričakovano močno upadla

Zaporedna št.
6

Medij; Doseg Times.si; 61.010, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 7. 8. 2019

Stran v zbirki:
21

Avtor Barbara Zimic

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...mesečni ravni skrčila za 1,8 odstotka, proizvodnja dobrin za vmesno porabo za dva odstotka, potrošnih dobrin pa za 
1,4 odstotka. Še vedno pa rast beleži , ki je na mesečni ravni zraslo za 0,3 odstotka in se tako že zdavnaj gradbeništvo
odcepilo od trenda v predelovalnih dejavnostih.... 

Internet Naslov Gradbena inšpekcija: obnovljeni Kemisovi objekti so zgrajeni na črno

Zaporedna št.
7

Medij; Doseg Times.si; 61.010, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 7. 8. 2019

Stran v zbirki:
23

Avtor M. Z.

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...inšpekcija, za gradbena in druga dela, s katerimi se vzpostavi stanje objekta pred požarom na podlagi 
pravnomočnega gradbenega dovoljenja, določbe zakona o  objektov ne veljajo. Je pa gradbeno dovoljenje graditvi
potrebno v primeru, da se objekt v okviru obnove poveča ali kako drugače spremeni. Pred začetkom gradnje... 

Internet Naslov Trgovsko verigo vodijo sinovi, Franc Jager pa kupuje na Murterju, načrtuje na Pagu

Zaporedna št.
8

Medij; Doseg Vecerkoroska.com; 21.602, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 7. 8. 2019

Stran v zbirki:
27

Avtor Matija Stepišnik

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...Večer. A to ne pomeni, da bo nehal delati, je poudarjal že tedaj, rekoč še: "Delati je treba, to je antidepresiv." 
Napovedal je, da se bo še bolj posvetil  in nepremičninam. In v nekaj mesecih so nekateri nepremičninski gradbeništvu
posli že dobili realne obrise. Franc Jager je prek podjetja Gradnje Jager oziroma hrvaškega... 

Tisk Naslov POLETNA DIVERZIJA GRADBENE MAFUE ALI DESANT NA KARAVANKE 2.0

Zaporedna št.
9

Medij; Doseg Demokracija; 10.000, Slovenija Stran: 18 Površina: 895 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 8. 8. 2019

Stran v zbirki:
29

Avtor Peter Truden

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...napovedanim scenarijem oziroma scenariju vseh scenarijev. Te dni je Dars kot naročnik končno - in to z zamudo, kar 
si velja zapomniti - v drugo odprl ponudbe za  druge cevi predora Karavanke. Daje najnižja ponudba vnovič graditev
priletela iz turškega Cengiza, ne preseneča. Poznavalce dogajanj seveda ne preseneča nič, so... 

Tisk Naslov Franjo Golob

Zaporedna št.
10

Medij; Doseg Demokracija; 10.000, Slovenija Stran: 40 Površina: 855 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 8. 8. 2019

Stran v zbirki:
31

Avtor Jon Petek

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...tla? To je bilo vljudnostno pismo ministru Andreju Bertonclju, ki gaje potrdilo vseh preostalih enajst koroških občin, saj
naj bi bila zadnja ovira pred  opredelitev financiranja, a odgovora do danes (31. julij) še nisem dobil. Če državagraditvijo
daje Darsu poroštvo, se javni dolg ne bo povečal, Dars pa bi lahko... 
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Internet Naslov Novo mesto: Priprave za ureditev romskega naselja Žabjak – Brezje v polnem teku

Zaporedna št.
11

Medij; Doseg Moja-dolenjska.si; , Slovenija

Rubrika, Datum ostalo; 7. 8. 2019

Stran v zbirki:
34

Avtor J. M.

Teme Gradbena parcela

Povzetek
...Brezje, na zemljiščih, ki se nahajajo v katastrskih občinah Prečna, Bršljin in Daljnji vrh. Naselje bodo prenovili, uredili 
in komunalno opremili bodo 104  za stanovanjsko gradnjo, od tega 46 na novo, za 56 obstoječih pa gradbene parcele
pričakujejo, da jih bodo romski prebivalci sčasoma legalizirali. Po ureditvi bo površina... 

Internet Naslov (VIDEO) Kako je Stojan Petrič iz Kolektorja z eno potezo sesul gradbene sanje lastnika T-2-
ja Jureta Krča in njegovega Ekorela pri drugem tiru

Zaporedna št.
12

Medij; Doseg Topnews.si; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 7. 8. 2019

Stran v zbirki:
38

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...rešiti.” Ministrica za infrastrukturo Alenka Bratušek se je odzvala na odločitev podjetja 2TDK in podprla odločitev 
uprave glede razpisa za izbor izvajalca  mostu čez Glinščico na trasi nove proge Divača-Koper. Bratuškova graditve
pravi, da ne bodo popuščali gradbenim lobijem. “Jasno želim poudariti, da odločitev vodstva... 

Internet Naslov V novi reviji Demokracija: Vrhovni sodnik Jan Zobec v intervjuju o ozadju gonje proti njemu; 
Poletna

Zaporedna št.
13

Medij; Doseg Preberi.si; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 7. 8. 2019

Stran v zbirki:
39

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...vrhovnim sodnikom Janom Zobcem, ki ga želi režimsko vodstvo vrhovnega sodišča utišati. Razkrivamo poletno 
diverzijo gradbene mafije v primeru razpisa za  druge cevi predora Karavanke. Opozarjamo, da je odlašana graditev
pravica, zanikana pravica! Pišemo o ameriškem predsedniku Donaldu Trumpu, ki jezi levičarje v... 

Internet Naslov Ministrica Alenka Bratušek: “Starih praks molzenja denarja ne bom dovolila.”

Zaporedna št.
14

Medij; Doseg Koroskenovice.si; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 7. 8. 2019

Stran v zbirki:
41

Avtor Duša Komprej

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...Izjava ministrice za infrastrukturo o odločitvi podjetja 2TDK, da ponovi razpis za  mostu čez Glinščico na trasi graditev
nove železniške proge Divača-Koper. Potem, ko se je podjetje 2TDK zaradi neustreznosti prejetih ponudb odločilo 
ponoviti... 

Internet Naslov
V novi reviji Demokracija: Vrhovni sodnik Jan Zobec v intervjuju o ozadju gonje proti njemu; 
Poletna diverzija gradbene mafije ali desant na Karavanke 2.0; Okruten partizanski pomor 
družine Mavsar

Zaporedna št.
15

Medij; Doseg Demokracija.si; , Slovenija

Rubrika, Datum ostalo; 7. 8. 2019

Stran v zbirki:
46

Avtor M. B.

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...vrhovnim sodnikom Janom Zobcem, ki ga želi režimsko vodstvo vrhovnega sodišča utišati. Razkrivamo poletno 
diverzijo gradbene mafije v primeru razpisa za  druge cevi predora Karavanke. Opozarjamo, da je odlašana graditev
pravica, zanikana pravica! Pišemo o ameriškem predsedniku Donaldu Trumpu, ki jezi levičarje v... 
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G.G./STA

Inšpekcija ugotovila, da so obnovljeni Kemisovi objekti črna
gradnja

1 7. Aug 2019, 17:56

Deli na:

Gradbena inšpekcija je vrhniškemu podjetju Kemis naložila odstanitev
obnovljenih objektov reciklažnega centra. Ugotovili so namreč, da gre
za črno gradnjo.

Razdejanje na kraju požara v Kemisu.

Facebook Twitter

Bobo

Svet24.si 07.08.2019 
SredaDržava: Slovenija
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Župan občine Vrhnika Daniel Cukjati pravi, da gre za pozitivno novico.

"To je prvi korak do uresničitve sklepa novega vodstva Občine Vrhnika, ki je
prepričano, da Kemis ne spada v to okolje," nam je po telefonu povedal vrhniški
župan Daniel Cukjati, ki je trenutno na dopustu. "Ta odločba je rezultat vztrajnosti in
odločnosti našega župana Daniela Cukjatija in celotnega občinskega sveta, ki sta se
od vsega začetka zavzemala za odstranitev Kemisa z Vrhnike," pa so odločitev
gradbenega inšpektorata komentirali na vrhniški občini, kjer so zasluge za uspeh
pripisali tudi odvetniku Tomažu Petroviču, pravnemu zastopniku vrhniške občine. 

Po obsežnem požaru v maju 2017 je Kemis dokončno saniral poškodovane objekte in
proizvodnjo v polnem obsegu vnovič zagnal februarja letos. "Izpolnili smo vse pogoje
iz okoljevarstvenega dovoljenja, inšpekcijski pregledi pa med izvajanjem sanacije niso
ugotovili kršitev zakonodaje," so tedaj sporočili iz Kemisa, direktor Boštjan Šimenc pa
je zatrdil, da do takega požara, kot so ga imeli leta 2017, v Kemisu ne more več priti.

Danes so v podjetju prejeli odločbo gradbene inšpekcije, ki jim nalaga takojšnjo
prepoved uporabe oz. opravljanje dejavnosti v nelegalno zgrajenih objektih ter njihovo
odstranitev najpozneje do 30. junija 2020. Šimenc je potrdil, da so odločbo prejeli, ni
pa je še želel komentirati.

Dovolj dolg rok, da se odpadki odstranijo na ustrezen način

Primož Lavre
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Tojnica je bila precej onesnažena.

"Kemis ima sicer 15 dni časa za pritožbo, vendar pa ta ne zadrži izvršitve odločbe," je
povedal Petrovič. Rok za odstranitev nelegalno zgrajenih objektov je razmeroma dolg,
da bo lahko Kemis tam skladiščene odpadke odstranil na ustrezen način, je pojasnil.

Brez gradbenega dovoljenja za podzemni rezervoar

V Kemisu so v okviru sanacije med drugim izvedli celovito nadgradnjo požarnega
sistema, v okviru katere so celotno skladišče odpadkov - glede na danes prejeto
odločbo nezakonito - pokrili z avtomatsko gasilno napravo na težko peno. Območje
trdnih odpadkov in manj nevarnih tekočih odpadkov so ob tem pregradili v manjše
požarne sektorje, s čimer so fizično omejili širjenje plamena.

Po požaru sanirani objekt obsega odprto nadstrešnico, kjer se hranijo odpadki,
prizidek k njej ter kot del novega avtomatskega gasilnega sistema na novo zgrajeni
podzemni betonski rezervoar za požarno vodo z nadzemnim kontejnerjem. Slednjega
bi Kemis lahko zgradil le na podlagi gradbenega dovoljenja, ki pa ga ni pridobil, je v
odločbi zapisala gradbena inšpekcija in zaradi tega celotno rekonstrukcijo
reciklažnega centra označila za črno gradnjo.

Bobo
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Kot je pojasnila inšpekcija, za gradbena in druga dela, s katerimi se vzpostavi stanje
objekta pred požarom na podlagi pravnomočnega gradbenega dovoljenja, določbe
zakona o graditvi objektov ne veljajo. Je pa gradbeno dovoljenje potrebno v primeru,
da se objekt v okviru obnove poveča ali kako drugače spremeni. Pred začetkom
gradnje podzemnega rezervoarja bi torej moral Kemis zaprositi za gradbeno
dovoljenje.

Onesnaženje tal na območju prelitja požarnih voda

Takšna je bila Tojnica po lanski katastrofi v Kemisu.

V prostorih podjetja za predelavo kemičnih odpadkov Kemis je požar izbruhnil 15.
maja 2017. Na Vrhniki je Kemis takrat skladiščil okoli 1400 ton odpadkov. Požar je
zajel 871 ton odpadkov, od tega sta dejansko zgoreli 202 toni odpadkov. 72 ton je bilo
nevarnih, 130 ton pa nenevarnih odpadkov.

Ob tem se je 69 ton odpadkov v požaru razlilo, ker se je embalaža stalila ali
poškodovala. Od razlitih odpadkov je bilo 37 ton nevarnih odpadkov in 32 ton
nenevarnih odpadkov.

Bobo
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Po ugotovitvah policije naj bi bil vzrok za požar samovžig snovi v enem izmed
zabojnikov z odpadki.

Ognjeni zublji so povzročili precejšnjo okoljsko škodo, najbolj neposredno na bližnjem
potoku Tojnica. Kemis je sicer izvedel številne sanacijske ukrepe v skladu z odločbami
Agencije RS za okolje.

Podatki iz maja letos so kazali na onesnaženje tal na območju prelitja požarnih voda;
med drugim so bile presežene mejne oz. opozorilne vrednosti kadmija, niklja, arzena,
bakra in cinka. Kemijsko stanje potoka Tojnica je bilo medtem dobro, problematično pa
je bilo biološko stanje, kar ni nujno povezano s požarom.
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Eksplozĳa zaposlenosti v gradbeništvu
Gradbena podjetja se rešujejo s tujimi delavci – Napoved
zaposlovanja v predelovalnih dejavnostih nižja kot pred
pol leta
Objavljeno
07. avgust 2019 06.00

Posodobljeno
07. avgust 2019 06.00

Letos aprila je bilo v gradbeništvu zaposlenih 63.535 ljudi, kar je dobrih deset odstotkov več kot lani v istem mesecu. Foto Uroš Hočevar

 Odpri galerijo

Nejc Gole

     

Ljubljana – Gradbeništvo je panoga, kjer se je število zaposlenih v zadnjem letu najbolj povečalo, in sicer za desetino, ter doseglo raven iz leta 2011. Podoben odstotek bo po anketi
zavoda za zaposlovanje znašala rast zaposlenosti v gradbeništvu tudi v drugi polovici leta.

Zaposlenost v Sloveniji še vedno raste in presega povprečje evrskega območja. Čeprav je bila v prvem četrtletju rast 2,6-odstotna in tako še vedno visoka, je vendarle to bila najnižja rast
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v zadnjih dveh letih; v Banki Slovenije pojasnjujejo, da se nekoliko nižja dinamika gospodarske rasti odraža na trgu dela.

K medletni rasti zaposlenosti so medletno največ prispevale pretežno delovno intenzivne panoge. Med letošnjim in lanskim aprilom se je število delovno aktivnih najbolj povečalo v
panogah gradbeništvo, promet in skladiščenje, gostinstvo, informacijske in komunikacijske dejavnosti ter predelovalne dejavnosti. Po drugi strani pa je manj zaposlenih v kmetijstvu,
finančnih in zavarovalniških dejavnostih, energetiki ter dejavnosti javne uprave (v grafiki). Pod črto: v prvem četrtletju je bila medletna rast zaposlenosti v zasebnem sektorju 2,9-
odstotna, v pretežno javnih storitvah pa 1,2-odstotna.
Rast zaposlenosti ostaja solidna predvsem zaradi zaposlovanja tujih državljanov, ugotavlja Banka Slovenije. V Slovenijo se je lani preselil 24.101 tuji državljan, kar je 55 odstotkov več
kot leto prej. Polovica vseh je iz BiH, večina drugih pa iz drugih balkanskih držav.

 

Največja rast zaposlenosti v gradbeništvu
Tuji državljani so tudi pretežni vir nove delovne sile v gradbeništvu, ki potrebuje še več zaposlenih, kot jih zaposluje. Panoga namreč raste; vrednost opravljenih gradbenih del v prvih
petih mesecih leta je bila za 16,8 odstotka višja kot v istem obdobju lani.

Letos aprila je bilo v gradbeništvu zaposlenih 63.535 ljudi, kar je dobrih deset odstotkov več kot lani v istem mesecu. Število zaposlenih je doseglo raven iz leta 2011. A takrat je bila
zaposlenost v upadu, potem ko se je število zaposlenih v gradbeništvu z zlomom panoge zmanjšalo z okoli 90.000 iz časov pred krizo, ko je bil gradbeni balon prenapihnjen, na okoli
50.000.
Od leta 2013 do 2017 je bilo število zaposlenih v gradbeništvu stabilno, le z normalnimi letnimi nihanji, ko se v poletni gradbeni sezoni število zaposlenih poveča, v zimskem mrtvilu pa
zmanjša. Od lani se število zaposlenih v panogi opazno zvišuje, kljub temu pa je prav v gradbeništvu največje pomanjkanje delavcev. »Največji izziv so postali kakovostni kadri, ki jih v
gradbeništvu primanjkuje za vse ravni izobrazbe,« o izzivih panoge pravi Jože Renar, direktor gradbene zbornice na GZS. Delodajalci iz gradbeništva so tudi najbolj optimistični glede
napovedi zaposlovanja v drugem polletju. V gradbeništvu je napovedana 9,3-odstotna rast zaposlenosti
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V drugi polovici leta 31.100 zaposlitev
Analiza zavoda za zaposlovanje še kaže, da delodajalci v Sloveniji za drugo polovico leta napovedujejo 2,6-odstotno rast števila zaposlenih oziroma 31.100 zaposlitev, deloma zaradi
nadomeščanja, deloma pa tudi zaradi povečevanja števila zaposlenih. V drugi polovici leta naj bi se odprlo 17.300 novih delovnih mest. Najpogosteje bodo iskani vozniki težkih
tovornjakov in vlačilcev, delavci za preprosta dela v predelovalnih dejavnostih, zidarji, varilci in prodajalci.
S pomanjkanjem ustreznih kandidatov za zaposlitev se sicer sooča skoraj polovica delodajalcev. Delodajalci, ki so imeli težave pri zaposlovanju, so bili v 46 odstotkih primerov
neuspešni pri iskanju delavcev, saj se na razpisano delovno mesto ni prijavil noben kandidat.

Nižja napoved zaposlovanja v industrĳi
Kljub ohlajanju izvoznega gospodarstva, naročila se manjšajo predvsem dobaviteljem v avtomobilski industriji, delodajalci v predelovalnih dejavnostih napovedujejo 1,8-odstotno rast
števila zaposlenih. Vendar se je napovedana rast zmanjšala; pred šestimi meseci so napovedovali 3,1-odstotno rast zaposlovanja.
Aprila je bilo sicer v predelovalnih dejavnostih zaposlenih 208.485 ljudi, kar je skoraj štiri odstotke več kot leto prej in 17 odstotkov več kot pred petimi leti.

Rast zaposlenosti v Sloveniji je solidna, a se umirja.
Lani se je priselilo 55 odstotkov več tujih državljanov kot 2017.
Delodajalci še napovedujejo zaposlovanje.
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V Nemčiji proizvodnja nepričakovano močno
upadla
V Nemčiji se je proizvodnja junija na letni ravni zmanjšala za
več kot pet odstotkov.
Objavljeno
07. avgust 2019 11.01

Posodobljeno
07. avgust 2019 11.38

Nemško gospodarstvo kaže nove znake ohlajanja. FOTO: Delo
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Barbara Zimic

    

Nemško gospodarstvo kaže nove znake ohlajanja. Proizvodnja je junija v primerjavi z mesecem prej upadla za 1,5 odstotka, na letni ravni pa za kar 5,2 odstotka, so sporočili z nemškega
državnega statističnega urada. Podatki so bistveno slabši, kot so pričakovali analitiki. Ti so računali na 0,4-odstotni mesečni padec.

Podrobnejši podatki statističnega urada kažejo, da se je industrijska proizvodnja na mesečni ravni skrčila za 1,8 odstotka, proizvodnja dobrin za vmesno porabo za dva odstotka, potrošnih
dobrin pa za 1,4 odstotka. Še vedno pa ima rast gradbeništvo, ki je na mesečni ravni zraslo za 0,3 odstotka in se tako že zdavnaj odcepilo od trenda v predelovalnih dejavnostih.

Naročila v industriji so se junija na mesečni ravni skrčila za kar 2,5 odstotka, kar je največ v zadnjih dveh letih. Vzroke za to gre iskati v šibkejši svetovni gospodarski rasti, ki jo povzročajo
trgovinska vojna med ZDA in Kitajsko, napetosti na Bližnjem vzhodu in vse bolj grozeč brexit brez dogovora.

Po podatkih Inštituta za gospodarske raziskave Ifo je tudi razpoloženje v industriji čedalje slabše. Vse več gospodarstvenikov v Nemčiji napoveduje, da bodo v prihodnjem četrtletju
proizvodnjo skrčili. Tako slabih napovedi niso izrekli že vse od jeseni leta 2012, pravijo v Ifu. Nekateri analitiki zaradi slabih podatkov že opozarjajo, da bi Nemčija lahko zdrsnila v tehnično
recesijo. To se zgodi takrat, ko bruto domači proizvod v gospodarstvu dve četrtletji zapored upada.
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A. G., STA 7. avgust 2019

Gradbena inšpekcija: obnovljeni Kemisovi objekti so zgrajeni na
črno

hudo.com/si/2019/08/07/gradbena-inspekcija-obnovljeni-kemisovi-objekti-so-zgrajeni-na-crno

Po obsežnem požaru v maju 2017 je Kemis dokončno saniral poškodovane objekte in proizvodnjo v
polnem obsegu vnovič zagnal februarja letos. “Izpolnili smo vse pogoje iz okoljevarstvenega dovoljenja,
inšpekcijski pregledi pa med izvajanjem sanacije niso ugotovili kršitev zakonodaje,” so tedaj sporočili.
Direktor Boštjan Šimenc pa je zatrdil, da do takega požara, kot so ga imeli leta 2017, v Kemisu ne more
več priti.

Danes so v podjetju prejeli odločbo gradbene inšpekcije, ki jim nalaga takojšnjo prepoved uporabe oz.
opravljanje dejavnosti v nelegalno zgrajenih objektih ter njihovo odstranitev najpozneje do 30. junija 2020.
Šimenc je za STA potrdil, da so odločbo prejeli, ni pa je še želel komentirati. Tekom dneva je tako
poslovanje še teklo kot običajno, o prihodnjih korakih pa se bodo odločili, ko bodo odločbo preučili skupaj
s strokovnjaki.

“Kemis ima sicer 15 dni časa za pritožbo, vendar pa ta ne zadrži izvršitve odločbe,” je za STA povedal
pravni zastopnik Občine Vrhnika Tomaž Petrovič. Rok za odstranitev nelegalno zgrajenih objektov je
razmeroma dolg, da bo lahko Kemis tam skladiščene odpadke odstranil na ustrezen način, je pojasnil.

V Kemisu so v okviru sanacije med drugim izvedli celovito nadgradnjo požarnega sistema, v okviru katere
so celotno skladišče odpadkov – glede na danes prejeto odločbo nezakonito – pokrili z avtomatsko
gasilno napravo na težko peno. Območje trdnih odpadkov in manj nevarnih tekočih odpadkov so ob tem
pregradili v manjše požarne sektorje, s čimer so fizično omejili širjenje plamena.
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Po požaru sanirani objekt obsega odprto nadstrešnico, kjer se hranijo odpadki, prizidek k njej ter kot del
novega avtomatskega gasilnega sistema na novo zgrajeni podzemni betonski rezervoar za požarno vodo
z nadzemnim kontejnerjem. Slednjega bi Kemis lahko zgradil le na podlagi gradbenega dovoljenja, ki pa
ga ni pridobil, je v odločbi zapisala gradbena inšpekcija in zaradi tega celotno rekonstrukcijo reciklažnega
centra označila za črno gradnjo.

Kot je pojasnila inšpekcija, za gradbena in druga dela, s katerimi se vzpostavi stanje objekta pred
požarom na podlagi pravnomočnega gradbenega dovoljenja, določbe zakona o graditvi objektov ne
veljajo. Je pa gradbeno dovoljenje potrebno v primeru, da se objekt v okviru obnove poveča ali kako
drugače spremeni. Pred začetkom gradnje podzemnega rezervoarja bi torej moral Kemis zaprositi za
gradbeno dovoljenje.

“Veseli nas, da so državni organi sprejeli argumente novega vodstva Občine Vrhnika,” so za STA odločitev
inšpektorata komentirali na vrhniški občini. “Ta odločba je rezultat vztrajnosti in odločnosti našega župana
Daniela Cukjatija in celotnega občinskega sveta, ki sta se od vsega začetka zavzemala za odstranitev
Kemisa z Vrhnike,” so prepričani. Zasluge za uspeh so pripisali tudi odvetniku Petroviču.

V prostorih podjetja za predelavo kemičnih odpadkov Kemis je požar izbruhnil 15. maja 2017. Na Vrhniki
je Kemis takrat skladiščil okoli 1400 ton odpadkov. Požar je zajel 871 ton odpadkov, od tega sta dejansko
zgoreli 202 toni odpadkov. 72 ton je bilo nevarnih, 130 ton pa nenevarnih odpadkov.

Ob tem se je 69 ton odpadkov v požaru razlilo, ker se je embalaža stalila ali poškodovala. Od razlitih
odpadkov je bilo 37 ton nevarnih odpadkov in 32 ton nenevarnih odpadkov.

Po ugotovitvah policije naj bi bil vzrok za požar samovžig snovi v enem izmed zabojnikov z odpadki.

Ognjeni zublji so povzročili precejšnjo okoljsko škodo, najbolj neposredno na bližnjem potoku Tojnica.
Kemis je sicer izvedel številne sanacijske ukrepe v skladu z odločbami Agencije RS za okolje.

Podatki iz maja letos so kazali na onesnaženje tal na območju prelitja požarnih voda; med drugim so bile
presežene mejne oz. opozorilne vrednosti kadmija, niklja, arzena, bakra in cinka. Kemijsko stanje potoka
Tojnica je bilo medtem dobro, problematično pa je bilo biološko stanje, kar ni nujno povezano s požarom.
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Eksplozĳa zaposlenosti v gradbeništvu
Gradbena podjetja se rešujejo s tujimi delavci – Napoved
zaposlovanja v predelovalnih dejavnostih nižja kot pred
pol leta
Objavljeno
07. avgust 2019 06.00

Posodobljeno
07. avgust 2019 06.00

Letos aprila je bilo v gradbeništvu zaposlenih 63.535 ljudi, kar je dobrih deset odstotkov več kot lani v istem mesecu. Foto Uroš Hočevar

 Odpri galerijo

Nejc Gole

     

Ljubljana – Gradbeništvo je panoga, kjer se je število zaposlenih v zadnjem letu najbolj povečalo, in sicer za desetino, ter doseglo raven iz leta 2011. Podoben odstotek bo po anketi
zavoda za zaposlovanje znašala rast zaposlenosti v gradbeništvu tudi v drugi polovici leta.

Zaposlenost v Sloveniji še vedno raste in presega povprečje evrskega območja. Čeprav je bila v prvem četrtletju rast 2,6-odstotna in tako še vedno visoka, je vendarle to bila najnižja rast
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v zadnjih dveh letih; v Banki Slovenije pojasnjujejo, da se nekoliko nižja dinamika gospodarske rasti odraža na trgu dela.

K medletni rasti zaposlenosti so medletno največ prispevale pretežno delovno intenzivne panoge. Med letošnjim in lanskim aprilom se je število delovno aktivnih najbolj povečalo v
panogah gradbeništvo, promet in skladiščenje, gostinstvo, informacijske in komunikacijske dejavnosti ter predelovalne dejavnosti. Po drugi strani pa je manj zaposlenih v kmetijstvu,
finančnih in zavarovalniških dejavnostih, energetiki ter dejavnosti javne uprave (v grafiki). Pod črto: v prvem četrtletju je bila medletna rast zaposlenosti v zasebnem sektorju 2,9-
odstotna, v pretežno javnih storitvah pa 1,2-odstotna.
Rast zaposlenosti ostaja solidna predvsem zaradi zaposlovanja tujih državljanov, ugotavlja Banka Slovenije. V Slovenijo se je lani preselil 24.101 tuji državljan, kar je 55 odstotkov več
kot leto prej. Polovica vseh je iz BiH, večina drugih pa iz drugih balkanskih držav.

 

Največja rast zaposlenosti v gradbeništvu
Tuji državljani so tudi pretežni vir nove delovne sile v gradbeništvu, ki potrebuje še več zaposlenih, kot jih zaposluje. Panoga namreč raste; vrednost opravljenih gradbenih del v prvih
petih mesecih leta je bila za 16,8 odstotka višja kot v istem obdobju lani.

Letos aprila je bilo v gradbeništvu zaposlenih 63.535 ljudi, kar je dobrih deset odstotkov več kot lani v istem mesecu. Število zaposlenih je doseglo raven iz leta 2011. A takrat je bila
zaposlenost v upadu, potem ko se je število zaposlenih v gradbeništvu z zlomom panoge zmanjšalo z okoli 90.000 iz časov pred krizo, ko je bil gradbeni balon prenapihnjen, na okoli
50.000.
Od leta 2013 do 2017 je bilo število zaposlenih v gradbeništvu stabilno, le z normalnimi letnimi nihanji, ko se v poletni gradbeni sezoni število zaposlenih poveča, v zimskem mrtvilu pa
zmanjša. Od lani se število zaposlenih v panogi opazno zvišuje, kljub temu pa je prav v gradbeništvu največje pomanjkanje delavcev. »Največji izziv so postali kakovostni kadri, ki jih v
gradbeništvu primanjkuje za vse ravni izobrazbe,« o izzivih panoge pravi Jože Renar, direktor gradbene zbornice na GZS. Delodajalci iz gradbeništva so tudi najbolj optimistični glede
napovedi zaposlovanja v drugem polletju. V gradbeništvu je napovedana 9,3-odstotna rast zaposlenosti
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V drugi polovici leta 31.100 zaposlitev
Analiza zavoda za zaposlovanje še kaže, da delodajalci v Sloveniji za drugo polovico leta napovedujejo 2,6-odstotno rast števila zaposlenih oziroma 31.100 zaposlitev, deloma zaradi
nadomeščanja, deloma pa tudi zaradi povečevanja števila zaposlenih. V drugi polovici leta naj bi se odprlo 17.300 novih delovnih mest. Najpogosteje bodo iskani vozniki težkih
tovornjakov in vlačilcev, delavci za preprosta dela v predelovalnih dejavnostih, zidarji, varilci in prodajalci.
S pomanjkanjem ustreznih kandidatov za zaposlitev se sicer sooča skoraj polovica delodajalcev. Delodajalci, ki so imeli težave pri zaposlovanju, so bili v 46 odstotkih primerov
neuspešni pri iskanju delavcev, saj se na razpisano delovno mesto ni prijavil noben kandidat.

Nižja napoved zaposlovanja v industrĳi
Kljub ohlajanju izvoznega gospodarstva, naročila se manjšajo predvsem dobaviteljem v avtomobilski industriji, delodajalci v predelovalnih dejavnostih napovedujejo 1,8-odstotno rast
števila zaposlenih. Vendar se je napovedana rast zmanjšala; pred šestimi meseci so napovedovali 3,1-odstotno rast zaposlovanja.
Aprila je bilo sicer v predelovalnih dejavnostih zaposlenih 208.485 ljudi, kar je skoraj štiri odstotke več kot leto prej in 17 odstotkov več kot pred petimi leti.

Rast zaposlenosti v Sloveniji je solidna, a se umirja.
Lani se je priselilo 55 odstotkov več tujih državljanov kot 2017.
Delodajalci še napovedujejo zaposlovanje.
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V Nemčiji proizvodnja nepričakovano močno
upadla
V Nemčiji se je proizvodnja junija na letni ravni zmanjšala za
več kot pet odstotkov.
Objavljeno
07. avgust 2019 11.01

Posodobljeno
07. avgust 2019 11.38

Nemško gospodarstvo kaže nove znake ohlajanja. FOTO: Delo
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Barbara Zimic

    

Nemško gospodarstvo kaže nove znake ohlajanja. Proizvodnja je junija v primerjavi z mesecem prej upadla za 1,5 odstotka, na letni ravni pa za kar 5,2 odstotka, so sporočili z nemškega
državnega statističnega urada. Podatki so bistveno slabši, kot so pričakovali analitiki. Ti so računali na 0,4-odstotni mesečni padec.

Podrobnejši podatki statističnega urada kažejo, da se je industrijska proizvodnja na mesečni ravni skrčila za 1,8 odstotka, proizvodnja dobrin za vmesno porabo za dva odstotka, potrošnih
dobrin pa za 1,4 odstotka. Še vedno pa ima rast gradbeništvo, ki je na mesečni ravni zraslo za 0,3 odstotka in se tako že zdavnaj odcepilo od trenda v predelovalnih dejavnostih.

Naročila v industriji so se junija na mesečni ravni skrčila za kar 2,5 odstotka, kar je največ v zadnjih dveh letih. Vzroke za to gre iskati v šibkejši svetovni gospodarski rasti, ki jo povzročajo
trgovinska vojna med ZDA in Kitajsko, napetosti na Bližnjem vzhodu in vse bolj grozeč brexit brez dogovora.

Po podatkih Inštituta za gospodarske raziskave Ifo je tudi razpoloženje v industriji čedalje slabše. Vse več gospodarstvenikov v Nemčiji napoveduje, da bodo v prihodnjem četrtletju
proizvodnjo skrčili. Tako slabih napovedi niso izrekli že vse od jeseni leta 2012, pravijo v Ifu. Nekateri analitiki zaradi slabih podatkov že opozarjajo, da bi Nemčija lahko zdrsnila v tehnično
recesijo. To se zgodi takrat, ko bruto domači proizvod v gospodarstvu dve četrtletji zapored upada.
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Gradbena inšpekcija: obnovljeni
Kemisovi objekti so zgrajeni na črno
Inšpektorji zahtevajo odstranitev nezakonito zgrajenih objektov

Vsi po požaru obnovljeni objekti reciklažnega centra Kemis naj bi bili črna gradnja.
Gradbena inšpekcija je ugotovila, da je podjetje obnovo izvedlo brez gradbenega
dovoljenja, zato so mu naložili takojšnjo prepoved uporabe nezakonito zgrajenih objektov.

M. Z.

7. avgust 2019 ob 16:53
Ljubljana, Vrhnika - MMC RTV SLO, STA

Ob ponovnem polnem zagonu proizvodnje februarja letos so na Kemisu zatrdili, da inšpekcija pri sanaciji ni
zaznala kršitev. Foto: BoBo

Po obsežnem požaru v maju 2017 je Kemis proizvodnjo v polnem obsegu vnovič zagnal
februarja letos. "Izpolnili smo vse pogoje iz okoljevarstvenega dovoljenja, inšpekcijski pregledi pa
med izvajanjem sanacije niso ugotovili kršitev zakonodaje," so tedaj sporočili.

Danes so v podjetju prejeli odločbo gradbene inšpekcije, ki jim nalaga takojšnjo prepoved
uporabe nezakonito zgrajenih objektov in njihovo odstranitev najpozneje do 30. junija 2020.
Direktor Boštjan Šimenc je potrdil, da so odločbo prejeli, ni pa je želel komentirati, dokler je ne
preučijo skupaj s pravniki. Čez dan je tako poslovanje še potekalo kot običajno, o prihodnjih
korakih pa se bodo odločili, ko bodo odločbo preučili skupaj s strokovnjaki.

"Kemis ima sicer 15 dni časa za pritožbo, vendar pa ta ne zadrži izvršitve odločbe," je pojasnil
pravni zastopnik občine Vrhnika Tomaž Petrovič. Rok za odstranitev nezakonito zgrajenih
objektov je razmeroma dolg, da bo lahko Kemis tamkajšnje odpadke odstranil na ustrezen način,
je pojasnil.

Kemis bi moral zaprositi za gradbeno dovoljenje

V Kemisu so v okviru sanacije med drugim izvedli celovito nadgradnjo požarnega
sistema, vokviru katere so celotno skladišče odpadkov – glede na danes prejeto odločbo
nezakonito – pokrili z avtomatsko gasilno napravo na težko peno. Območje trdnih odpadkov in
manj nevarnih tekočih odpadkov so ob tem pregradili v manjše požarne sektorje, s čimer so
fizično omejili širjenje plamena.
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Leta 2017 je v Kemisu zgorelo več kot 200 ton
odpadkov, požar pa je poleg materialne povzročil tudi
precejšnjo okoljsko škodo. Foto: BoBo

Po požaru sanirani objekt obsega odprto
nadstrešnico, kjer se hranijo odpadki,
prizidek k njej ter kot del
novega avtomatskega gasilnega sistema na
novo zgrajeni podzemni betonski rezervoar
za požarno vodo z nadzemnim
zabojnikom. Tega bi Kemis lahko zgradil le
na podlagi gradbenega dovoljenja, ki pa ga
ni pridobil, je v odločbi zapisala gradbena
inšpekcija, zaradi tega je celotno
rekonstrukcijo reciklažnega centra označila
za črno gradnjo.

Kot je pojasnila inšpekcija, za gradbena in
druga dela, s katerimi se vzpostavi stanje
objekta pred požarom na podlagi pravnomočnega gradbenega dovoljenja, določbe zakona o
graditvi objektov ne veljajo. Je pa gradbeno dovoljenje potrebno v primeru, da se
objekt v okviru obnove poveča ali kako drugače spremeni. Pred začetkom gradnje podzemnega
rezervoarja bi torej moral Kemis zaprositi za gradbeno dovoljenje.

"Veseli nas, da so državni organi sprejeli argumente novega vodstva občine Vrhnika," so odločitev
inšpektorata komentirali na vrhniški občini. "Ta odločba je rezultat vztrajnosti in odločnosti
našega župana Daniela Cukjatija in celotnega občinskega sveta, ki sta se od vsega začetka
zavzemala za odstranitev Kemisa z Vrhnike," so prepričani. Zasluge za uspeh so pripisali tudi
odvetniku Petroviču.

Proizvodnja je v celotnem obsegu stekla februarja

V prostorih podjetja za predelavo kemičnih odpadkov Kemis je požar izbruhnil 15. maja 2017.
Na Vrhniki je Kemis takrat skladiščil okoli 1.400 ton odpadkov. Požar je zajel 871 ton odpadkov,
od tega sta dejansko zgoreli 202 toni odpadkov. Po ugotovitvah policije naj bi bil vzrok za požar
samovžig snovi v enem izmed zabojnikov z odpadki. Ognjeni zublji so povzročili
precejšnjo okoljsko škodo, najbolj neposredno na bližnjem potoku Tojnica.

Kemis je sicer na začetku letošnjega leta dokončno saniral v požaru poškodovane objekte in
ponovno zagnal proizvodnjo v celotnem obsegu. Takrat je direktor podjetja Boštjan Šimenc
zatrdil, da do takega požara, kot so ga imeli leta 2017, v Kemisu ne more več priti.
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Trgovsko verigo vodijo sinovi, Franc
Jager pa kupuje na Murterju, načrtuje
na Pagu

Hotel Colentum (objekt v ozadju) leži nad plažo Slanica, ki je redno med najlepšimi peščenimi plažami
na Hrvaškem, tudi izjemno oblegana.

Slovenija

Franc Jager se je po umiku iz vodenja trgovske verige odločneje podal v
nepremičninske in gradbene posle. Julija je najel in odprl hotel Colentum
na Murterju. Na Pagu ima ob morju pet hektarjev veliko zemljišče, kjer
prav tako načrtuje hotel in apartmaje.

Da se Franc Jager umika iz vodenja družinske trgovske verige, ki jo družina obvladuje prek podjetja
Jagros, se je razvedelo zgodaj pomladi. Vodenje tega posla je tedaj prevzela mlajša generacija, trije
sinovi (iz njegovega prvega zakona), kar je prvič napovedal v marčevskem intervjuju za Večer. A to
ne pomeni, da bo nehal delati, je poudarjal že tedaj, rekoč še: "Delati je treba, to je antidepresiv."
Napovedal je, da se bo še bolj posvetil gradbeništvu in nepremičninam. In v nekaj mesecih so
nekateri nepremičninski posli že dobili realne obrise.

Franc Jager je prek podjetja Gradnje Jager oziroma hrvaškega Jager graditeljstvo, registrirano je v
Humu ob Sotli, zgodaj poleti najel edini večji hotelski kompleks na otoku Murterju, ki je zelo
priljubljen tudi med Slovenci. Hotel Colentum z 98 sobami in bazenom namerava, če se bo izteklo
po načrtih, kot je povedal za Večer, v naslednjih fazah tudi kupiti. Potem ko se mu je uspelo
dogovoriti za najem z lastniki, podjetjem Plavi modul, je v nekaj tednih hotel usposobil za odprtje.
Colentum je bil sicer zaprt že večji del poletne sezone 2018 in je bil v slabem stanju.

Matija Stepišnik
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Franc Jager: ”Objekt smo usposobili do te mere, da normalno deluje in sprejema goste. A s tem se
ne bomo ustavili.”

Drugo leto bi startal z obnovljenim hotelom

"To je prehodno obdobje. Objekt smo usposobili do te mere, da normalno deluje in sprejema goste.
A s tem se ne bomo ustavili. Načrt je, da zadevo kupimo, res pa je, da zgodba ni preprosta. Veliko
stvari je za rešiti, posebno vprašanja zemljišč ob hotelu," pravi Jager. "Rad bi, da se zgodba razplete
v naslednjih mesecih, da bi prihodnjo sezono lahko startali z obnovljenim objektom, ki bi imel
zvezdico več, torej štiri." Zaradi zaprtega hotela ob znameniti, priljubljeni plaži Slanica, ki je redno na
lestvicah najlepših peščenih plaž pri južnih sosedih, so se nemalokrat jezili domačini in lokalne
oblasti, saj da cela zgodba - februarja so lokalni mediji pisali, da so se v zaprtem hotelu zaredile
podgane - meče slabo luč na tamkajšnji turizem.

"Prišel je Slovenec" 

Številni turisti na Murterju so se ob obisku otoka in pogledu na zapuščeno stavbo spraševali, kaj se
v resnici dogaja. Letos smo okoli njega v drugi polovici julija, v zadnjih dneh priprav na začetek
delovanja, videli veliko delavcev in kombijev, avtomobilov s slovenskimi registracijami. Tudi pozno
zvečer so v njem še gorele luči. "Slovenec, slišimo, da je poslovnež z izkušnjami, je vzel zadeve v

Andrej Petelinšek
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svoje roke. Po slabih izkušnjah z lastniki v zadnjih letih zdaj končno upamo, da se bodo stvari
obrnile na boljše. Za segment gostov, ki želijo hotelske storitve, je na Murterju zelo malo ponudbe, to
je rešitev," nam je govoril domačin Stjepan, ki je ob cesti prodajal lubenice, krompir, papriko in
paradižnik. "Sezona ni najboljša, trgovcem se je 'odpeljalo', navili so cene, razjezili mnoge ljudi.
Takšni se ne bodo vrnili."

Hotel je bil od lanske poletne sezone zaprt, Francu Jagru ga je julija uspelo usposobiti za začetek
delovanja. A je potreben obnove.

Jager na Murterju vidi potencial. "To so res lepi kraji. Zadeva mi je padla v oči," pojasni, "imam
ambicije, da bi ta kraj spet dobil hotelski komlpeks, kot je treba." Na hrvaškem otoku Pagu ima ob
morju v lasti še pet hektarjev veliko zemljišče, kjer namerava graditi hotel s 120 sobami in 30
apartmaji. "Tam smo še dlje od ciljev. Počasi gredo stvari in veliko se jih še mora sestaviti v celoto,"
pravi Jager. Tam namreč šele sprejemajo nove prostorske načrte.

Tudi dvorec Jelšingrad?

Matija Stepišnik
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S tem se Jagrovi nepremičninski načrti še ne končajo. Delo je pred kratkim objavilo, da se zanima
za nakup dvorca Jelšingrad v občini Šmarje pri Jelšah, ki propada od konca osemdesetih let 20.
stoletja, ko ga je država prodala zasebnim lastnikom. Z javno-zasebnim partnerstvom bi ga
pomagala obnavljati tudi občina. Podjetje Jagros je nedavno kupil 4400 kvadratnih metrov
stavbnega zemljišča za dvorcem Selo ob Zaloški cesti v Mostah. Zemljišča, ki jih je kupila družba
Jagros, so bila na prodaj iz stečaja družbe G Gradnje, na njih je sicer v prostorskih načrtih
predvidena stanovanjska gradnja.

17. mesto med najbogatejšimi Slovenci po reviji Manager zaseda družina Jager.

70,7 milijona evrov je vredno njeno premoženje.

40 trgovskih centrov ima krovna družba Jagros, leta 2017 so ustvarili 122,4 milijona evrov
prihodkov od prodaje.

580 zaposlenih ima Jagros.

Revija Manager je družino Jager lani uvrstila na 17. mesto med najbogatejšimi Slovenci; njeno
premoženje je ocenjeno na 70,7 milijona evrov. Leta 2017 je podjetje Jagros s povprečno 580
zaposlenimi, ki ima po Sloveniji 40 trgovskih centrov, ustvarilo 122,4 milijona evrov prihodkov od
prodaje in 6,7 milijona evrov čistega dobička. Maja je podjetje odkupilo 100-odstotni delež in terjatve
slabe banke do Ptujskih pekarn in slaščičarn. Nakup tega deleža je strateška in dolgoročna naložba,
s katero se bodo Ptujske pekarne, s katerimi sodelujejo že več kot 20 let, razvijale dalje, je za
Slovensko tiskovno agencijo dejal direktor Jagrosa Boštjan Jager.
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□ Peter Truden □ STA/Tamino Petelinšek, Nebojša Tejic, Bor Slana; Facebook, Arhiv Demokracije

POLETNA DIVERZIJA GRADBENE MAFIJE ALI

DESANT NA KARAVANKE 2.0
Se pomnite, kako smo v Demokraciji napovedali scenarij gradbene

mafije, v katerem je predvidena mšitev nadzornega sveta in nepos-

lušne uprave Darsa, vse z jasnim ciljem, da domača gradbena mafija
prevzame ključne investicijske razpise, seveda predvsem Karavanke.

In ne boste verjeli, vse se dogaja, kot smo napovedali, celo hitreje.

Menjave v Darsu naj bi bile že ko-
nec avgusta, in če sodimo po

imenih, se gradbena mafija ne

bo imela kaj pritoževati. In znova ne boste
verjeli - ob tako natančno napovedanem
scenariju, ki se udejanja, se ne zgodi nič.
Marjan Šarec molči, kar je seveda modro,
saj ne bo prehitro reagiral, počakati mora

dovolj napak ministrice za upokojence,
pardon, za infrastrukturo Alenke Bratu-

šek, in kot v koluarjih naslavljajo njenega
svetovalca oziroma oficirja za zveze, nad-
ministra Jerneja Pavliča. Prav on naj bi bil
tisti, ki se redno srečuje z gradbenimi ba-

roni in dogovarja posle »za penzijo«, kot

so se mladi naučili v filmih.

Predor Karavanke - drugič!
In nazaj k našim napovedanim scenarijem

oziroma scenariju vseh scenarijev. Te dni je
Dars kot naročnik končno - in to z zamudo,

kar si velja zapomniti - v drugo odprl
ponudbe za graditev druge cevi predora
Karavanke. Daje najnižja ponudba vnovič
priletela iz turškega Cengiza, ne preseneča.
Poznavalce dogajanj seveda ne preseneča
nič, so pa zanimivi komentarji dveh po-
drobnosti, ki so ju, nič hudega sluteče,

prezrli in preslišali vrhunski analitiki tako

imenovanih podpornih medijev.
Prva je neverjetna hitrost, kako je STA

relativizirala nenavadno ponudbo, če jo kot
tako sploh lahko imenujemo, Gorenjske

gradbene družbe, ki je ne samo ponudila
najvišjo ceno s skupaj 122 milijoni, temveč

je celo presegla najvišjo dopustno ceno

razpisa in jo bo kot takšno Dars moral iz-

ločiti. Kako prosim, se ne pogovarjamo o

famozni GGD, kije lani ponudila več kot 15

milijonov evrov nižjo ponudbo in zasedla
odlično drugo mesto? Drugo mesto, ki naj
bi ji zagotavljalo veliki finale? Seveda, prav
ta Gorenjska gradbena družba, ki kar nena-

doma ne zmore nižje. Presenečeni? Seveda
ne, saj vemo, da so se baroni pod in nad

mizo v tisti posebni sobici tiste legendarne
gostilnice dogovorili, da se GGD mora uk-
loniti Kolektorju in mu tako po svojih naj-

Prav Jernej Pavlič naj

bi bil tisti ki se redno
srečuje z gradbenimi

baroni in se dogovarja

za posle »za penzijo «,

kot so se mladi
naučili v filmih.
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Za povezavo med ministrico za infrastrukturo
Alenko Bratušek ter gradbenimi baroni naj
bi skrbel kar Jernej Pavlič, visoki funkcionar

Stranke Alenke Bratušek.

boljših močeh pomagati, da prav on prvi
oddrsa v ciljno ravnino. Seveda šele po tem,
ko naj bi obračunali s turškim Cengizom
na Državni revizijski komisiji s pritožbo, ki

jo ima že vnaprej spisano avtor zakona o

javnih naročilih, nekdanji predsednik
Državne revizijske komisije in čisto po na-

ključju pravni zastopnik velikega Kolektor-
ja, odvetnik Mužina. Samo za pravne posle
v zvezi s pritožbami na izbore pri Karavan-

kah naj bi bil od Kolektorja že prejel nekaj-
kratne šestmestne številke. Kako bo s tem

pod novim vodstvom DKOM, bomo še

videli, menda pa ne bo šlo tako gladko, kot
seje bilo mogoče dogovoriti s tudi nekda-

njim predsednikom Smrdelom.

Gorenjska gradbena družba je za graditev druge
cevi predora Karavanke ponudila daleč naj višjo
ceno, a očitno je to tudi v interesu sedanje vlade.

Druga zgodba o GGD pa govori še o eni

težavici, ki jo ima njihov velepartner - češki

Metrostav. Ta naj bi bil med reference za

Karavanke navedel svoj paradni projekt
predor Blanka v Pragi. Zajec pa tiči v pro-
blemu, da se jim je prav ta paradni projekt
vseh projektov kar trikrat zrušil, za nameček
pa so si zaradi enormnega preplačila glede
na osnovno ponudbo naprtili še korupcijski
postopek na sodišču, ki naj bi bil največji v
moderni in manj manj moderni zgodovini
Češke. Vsekakor zadosten razlog, da
ponudbe ne smejo odpirati in da nihče ne

sme zahtevati kakršnih koli revizij.

Ko mediji obrnejo realnost
Ste mogoče kje prebrali, da bi se kdo vprašal,
kako je mogoče, daje znova tako visoko
ponudbo - za skupaj 121 milijonov evrov -
poslal Kolektor? Seveda ne, na gospoda
Petriča ne sme v slovenskih medijih z
redkimi izjemami pasti senca dvoma. Že
tako ali tako so nekaj let reševali njegov
kazensko zaseženi prenosnik. Saj res, so mu

ga vrnili ali je ostal v trajnem zasegu, čisto
tako, za vsak primer?

Stepa verjetno zasledili, kako so mladin-
ci v medijskih vrstah, ki radi poslušajo na-

vodila urednikov, slednji pa ukaze lastnikov
medijev, hiteli pisati in recitirati, naj bi bila

ponudba turškega Cengiza višja kot lani.
Seveda noben mladinski zapisovalec ni

seštel stroškov garancij, ki sojih ponudni-
ki morali vplačati v vmesnem času, ko so si

slovenski razpisovalci podajali roke na

kljukah vseh prostorov, kamor so romale

razpisne dokumentacije, preden je častit-

ljiva ministrica za upokojence, pardon, za

infrastrukturo Alenka Bratušek dovolila,
dajo Dars dejansko pošlje ponudnikom. Saj
se spomnite, kako smo prav mi, seveda
edini, ugotovili, koliko dni se je razpisna
dokumentacija valjala na ministrstvu. No,

najprej nazaj k mladinski sekciji. Tabela

prispelih ponudb jasno kaže, da Cengiz, ne

samo da ni dal višje ponudbe kot lani, dal

je nižjo osnovno ponudbo za izvedbo del v
višini 87,5 milijona EUR. Je pa Dars (če res

Dars?) tokrat zahteval od ponudnikov, da
opredelijo tudi 10-odstotne vrednosti ne-

predvidenih del, s čimer bi se zavaroval pred
kasnejšimi aneksi tipa Kolektor & prijatelji,
kjer je Cengiz znova postavil najnižjo
ponudbo in hkrati v tretji postavki - t. i.

izdelavi na ključ. Vse tri postavke je Cengiz
tokrat ponudil za skupaj 99,6 milijona evrov,

ne pa da je dal višjo ponudbo kot lani.
Vendar je tovrstna matematika za mladin-
sko sekcijo dogovornih medijev seveda pre-

zapletena. In nerazumljiva.

Pomenljiva vloga Bratuškove
Je pa, kot kaže, prišlo še do enega nenavad-

nega zapleta, ki smo ga (znova edini) napo-
vedali že uvodoma. Ze tradicionalno ima

izvorno kodo na ministrstvu za upokojence,
pardon, za infrastrukturo, kjer so sredi po-
stopka Darsovega zbiranja ponudb dodatno
spremenili razpisno dokumentacijo - čeprav
so osnovno prav na ministrstvu potrdili (!)
- in na ta način podaljšali rok oddaje ponudb
ter seveda posegli v vsebino razpisa. In vse

to pojavnem medijskem žuganju Bratuško-
ve upravi Darsa in najverjetneje jasnim na-

vodilom domačih baronov, kako naj jo za-

godejo tujim prijaviteljem na čelu s

Cengizom, dajih bodo lahko kasneje znova

lovili na DKOM. Saj veste, skoraj ni več

potrebe ugotavljati, to smo znova ugotovili
samo na Demokraciji. Vsem drugim tovrstni

podatki nič ne pomenijo. So neuporabni za

t. i. novinarje, ker s tem povzročajo skrbi
urednikom, ker jezijo lastnike.

Niso pa Karavanke višek gradbenega po-
letnega desanta 2.0. Ta se namreč dogaja
na javnosti bistveno manj zanimivem

razpisu za železniško progo Maribor-Šentilj.
Tam se je razpisovalcu v nenavadno

Očitna se gradbenemu baronu Stojanu Petriču ni

treba bati za posel, saj ima »dobro pokrite« zveze

s politiko in mediji.

kratkem času 14 dni - istem času, ko je v

medijih hrumela in žugala Bratuškova -

referenčna cena razpisa z 92 milijonov evrov
kar tako dvignila na 101 milijon evrov. In

ne boste verjeli, prijavil se je tudi Cengiz
ne glede na to, naj bi bila dokumentacija
načrtno pripravljena na način, da se ne bi

mogel prijaviti. In ne boste verjeli, Cengiz
v tem primeru ni bil najcenejši. Kdo, mislite,

je ponudil natanko novo spremenjeno re-

ferenčno ceno projekta - 101 milijon evrov?

Prav imate, Kolektor. Naključje? Seveda ne.

Ni si mogel privoščiti, da bi bil znova me-

dijsko izpostavljen kot dražitelj projektov.
Ampak razen Demokracije očitno nikogar
ne zanima, da se sredi razpisa spreminjajo
referenčne cene. In še manj, da se vse to

dogaja na za barone neverjetno benevolen-
tni Direkciji za železnice, ki, jasno, tudi

spada v resor ministrice za upokojence,
pardon, za infrastrukturo Alenke Bratušek.
Kako dolgo se boste še norčevali iz nas? O

Šarčeva vlada naj bi že konec avgusta poskrbela
za nove kadrovske zamenjave na Darsu.
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Franjo
Golob
»Marsikdo jemlje dr-

žavni svet kot moteč

politični dejavnik, saj

smo edina varovalka
pred samovoljo vlade.«

□Jon Petek DJon Petek

Z državnim svetnikom, predsednikom
Sveta Koroške regije in županom Vu-
zenice Franjem Golobom smo se po-

govarjali o delu državnega sveta, o zdra-
vstveni in infrastrukturni problematiki
Koroške ter o projektih v občini Vuzenica.

Gospod Golob, že drugi mandat ste
svetnik v državnem svetu. Zdi se, da ima
državni svet z aktualno vlado polne roke

dela, več kot s prejšnjimi vladami. Bolj ko
se ukvaijate z vlado, glasnejši postajajo
zagovorniki ukinitve državnega sveta.

Marsikdo jemlje državni svet kot moteč

politični dejavnik, saj smo edina varovalka
pred samovoljo vlade. Verjamem, da nismo

moteči le za aktualno vlado, pač pa za vsako,
kadar opozarjamo nepravilnosti v obravna-
vanih zakonih. Državni svet sestavljamo
člani iz vseh strok in tudi razprave tečejo na
strokovni ravni. Če ugotovimo, daje zakon
slabo pripravljen, na nepravilnosti tudi opo-
zorimo. Ze dolgo pa se trudimo, da bi uvedli
četrto obravnavo, ki bi omogočala, da se

spremeni samo člen ali odstavek v zakonu,
namesto da z vetom ustavimo celoten zakon.

Zelo redko se zgodi, da zakon po

vloženem vetu pade na vnovičnem

glasovanju v državnem zboru. Temu

smo bili nedavno priče pri glasovanju
o noveli zakona o organizaciji in

jinanciranju vzgoje in izobraževanja.
In prav je tako. K sreči imamo nekaj po-

slancev, ki imajo vest in niso slepo zaprise-
ženi svoji politični opciji ter zastopajo voljo
volivcev. V takšnih primerih, kot je glaso-
vanje o vetu, se državni svetniki marsikdaj
srečujemo z grožnjami in s pritiski. Ko od-
ločamo o kakšnem zakonu, preberem tudi
do sto elektronskih sporočil o tem, kako naj

glasujem. Takšnih pritiskov ni manjkalo
niti pri glasovanju o omenjenem zakonu o
financiranju šolstva.

Ob tem so na državni svet leteli očitki,
da ruši zakone in otežuje delo vladi,
kar je že teoretično napačna trditev, saj
državni svet nima takšne moči.

Državni svet državnemu zboru le ponudi
še eno možnost opredelitve do zakona, kije
bil za državni svet in strokovne institucije
sporen. Mi nikakor ne oviramo sprejetja

zakona, a v medijih se naše delo večkrat
napačno interpretira.

Državni svet se med drugim ukvarja
s pripravo zakona o pokrajinah. O

ureditvi pokrajin se na političnem
parketu že dolgo razpravlja, najbliže
sprejetju zakona in ustanovitvi

pokrajin je prišla prva vlada Janeza
Janše, a zakon ni preživel glasovanja.
Vam je pri pripravi novega zakona v

pomoč tisti izpred dobrih desetih let?
Na pobudo predsednika države Boruta

Pahorjaje državni svet kot nevtralna poli-
tična funkcija pristopil k pripravi zakona o

pokrajinah. Dela smo se lotili od spodaj
navzgor - najprej moramo opredeliti naloge,
ki bi jih z občin prenesli na državo, in naloge,
ki bi jih z države prenesli na občine. Ko bomo
natančno opredelili naloge, se bomo začeli

pogovarjati o tem, koliko pokrajin bo in kje
bodo njihovi sedeži. Pri tem sodelujejo tudi
Združenje občin Slovenije, Skupnost občin
Slovenije in Skupnost mestnih občin Slo-

venije. Zakon, ki gaje v času Janševe vlade

pripravil dr. Ivan Žagar, nam je izhodišče,
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saj je bil zelo dobro pripravljen.

Se boste kot Korošec zavzemali, da
Koroška kljub majhnosti postane

pokrajina?
Brez dvoma. A kot sem dejal, to je tema

za drugi polčas. Najprej je treba nastaviti

vsebinski del.

Ta čas kot župan Vuzenice predsedujete
Svetu Koroške regije. Eden ključnih
izzivov, s katerimi se regija srečuje, je
reševanje problematike pomanjkanja
zdravnikov. Zaskrbtjiva je statistika,
ki kaže, da en družinski zdravnik skrbi

za 3.000 Korošcev. So na vidiku kakšne
rešitve, bodisi s strani države, občin ali
zdravstvenih domov samih?

Pomanjkanje zdravnikov je vsesplošen
slovenski problem, še posebej je viden na

Koroškem. V Vuzenici denimo deluje en

zdravnik, ki pa že več kot deset let dosega

pogoje za upokojitev. Če njegove ambulante
kmalu ne prevzame nov zdravnik, bo občina
ostala brez zdravnika, a trudimo se, da do

tega ne bo prišlo. Na ministrstvu za zdravje
so mnenja, da imamo preveč urgentnih
centrov in daje potrebna združitev. Na to

se bomo ostro odzvali, saj ob tem ne ponu-
jajo rešitve, kako zagotoviti več zdravstve-

nega osebja. Drži, da imamo v trikotniku

dvanajstih kilometrov tri urgentne centre,

a v Ljubljani se ne zavedajo, da so to središ-
ča večjih občin, prebivalci bolj oddaljenih
občin in še bolj oddaljenih zaselkov pa imajo
že danes do najbližjega urgentnega centra

več deset kilometrov vožnje po občinskih
in regionalnih cestah.

Nedavno ste na jinančnega ministra

Andreja Bertonclja naslovili odprto

pismo glede financiranja tretje razvojne
osi. Zapisali ste: »Načeloma razumemo

vaše pomisleke v zvezi s težavami, ki bi
eventualno nastopile, če bi bilo državno

poroštvo za drugi tir in tretjo razvojno
os razumljeno kot povečanje javnega
dolga, moramo ob tem vendarle
izraziti svojo odločenost, da od vladnih

institucij in služb z vso upravičenostjo
in v pričakovanju odgovornosti do

državljank in državljanov zahtevamo
rešitev, ki bo za Koroško in njene
prebivalce po petnajstih letih jalovih
in nerealnih obljub končno postala
oprijemljiva in uresničljiva.« Korošci
že dolga leta izgubljajo potrpljenje,
nekateri so že izgubili upanje, da se

bodo nekega dne lahko zapeljali po
koroški hitri cesti. Mislite, da lahko

pismo ministru naleti na plodna tla?

To je bilo vljudnostno pismo ministru

Andreju Bertonclju, ki gaje potrdilo vseh

preostalih enajst koroških občin, saj naj bi

bila zadnja ovira pred graditvijo opredelitev
financiranja, a odgovora do danes (31. julij)

še nisem dobil. Če država daje Darsu poro-
štvo, se javni dolg ne bo povečal, Dars pa bi
lahko s pobiranjem cestnin vračal kredit.
Sam pri tem ne vidim nobene ovire. Glede

na to, da ima Koroška dva poslanca iz vrst

vladajoče koalicije, bi po mojem mnenju
moralo priti do uskladitve. Če od ministra

ne bom pravočasno prejel odgovora, se bom
s predsednikom državnega sveta Alojzem
Kovšco posvetoval o začetku priprave po-
sebnega zakona o 3. razvojni osi. A brez fi-

nančne konstrukcije, ki je ta čas ni, Dars

avtoceste ne bo gradil.

Ko sva se nazadnje pogovarjala, je
ravno nastopila vlada Matjana Šarca.
Takrat ste v intervjuju do Matjana
Šarca izrazili dvom, da bo delal v dobro
občin, čeprav je v državno politiko
vstopil iz vodenja lokalne skupnosti. Ste

danes, po skoraj letu dni njegove vlade,

spremenili mnenje?
Danes lahko še bolj trdno stojim za bese-

dami, ki sem jih izrekel kmalu po zadnjih

državnozborskih volitvah. Marjan Šarec je
kaj hitro pozabil, da smo se, ko je bil župan,

skupaj borili za pravice občin. Takrat je zelo

kritično ocenjeval delo vlade do občin. A

kljub temu tudi njemu ne uspeva najbolje.
Če s svojim znanjem in izkušnjami ni spo-
soben potegniti voza v pravo smer, si mora

zagotoviti primeren kader. Vemo namreč,
kako je politični voz peljala prejšnja vlada
Mira Cerarja - z velikimi obljubami in pri-
segami, da bodo delovali demokratično, a

ostalo je le pri besedah. Zavedam se, daje
vodenje vlade precej trši oreh kot vodenje
občine, poleg tega pa je v koaliciji preveč
strank in jih je težko povezati v celoto. Vsak
ima svoje zahteve, za povrh pa je tukaj
stranka Levica, ki svoje cilje dosega z izsi-

ljevanjem vladnih strank. Ne bi bil rad v koži

Marjana Šarca.

Za konec se dotakniva še vašega dela na

občinski ravni. Lahko izpostavite nekaj

največjih projektov, s katerimi se ta čas
ukvaijate?

V letošnjem letu so nastavljeni kar veliki

projekti, njihov dobršni del smo že realizi-

rali ali pa gredo h koncu. Največji projekt, s

katerim se ukvarjamo vse občine Zgornje
Dravske doline, je preskrba Dravske doline

z vodo, ki je vreden 50 milijonov evrov. V

letošnjem letu smo preplastili več kot tisoč

metrov občinskih cest, poleg tega smo

izvedli vzdrževanje občinskih in gozdnih
cest v skupni dolžini 180 kilometrov. Veliko

delamo tudi na kulturni dediščini, obnovi-
li smo obzidje z osvetlitvijo okoli cerkve sv.

Nikolaja v središču Vuzenice, pomagamo
tudi pri obnovi sakralnih spomenikov.
Nikakor ne pozabljamo na društva - ta čas

kupujemo novo gasilsko moštveno vozilo

za prostovoljno gasilsko društvo. Ravno zdaj

poteka urejanje igrišča z umetno travo, v

drugi polovici avgusta pa bomo začeli pre-
navljati športno dvorano. El

Marjan Šarec je kaj

hitro pozabil da smo

se • ko je bil župan,

skopaj borili za pravice

občin. Takrat je zelo

kritično ocenjeval delo

vlade do občin. A kljub

temu tudi njemu ne

uspeva najbolje. �
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Novo mesto: Priprave za ureditev romskega
naselja Žabjak – Brezje v polnem teku

Novomeška občina se pripravlja na izvedbo komunalne ureditve nelegalno

zgrajenega romskega naselja Žabjak – Brezje, na zemljiščih, ki se nahajajo v

katastrskih občinah Prečna, Bršljin in Daljnji vrh. Naselje bodo prenovili, uredili

in komunalno opremili bodo 104 gradbene parcele za stanovanjsko gradnjo, od

tega 46 na novo, za 56 obstoječih pa pričakujejo, da jih bodo romski prebivalci

sčasoma legalizirali. Po ureditvi bo površina romskega naselja Žabjak – Brezje

znašala 9,2 hektarja.

Dela bodo izvedli v okviru regijskega projekta Prostorsko-komunalna ureditev romskega

naselja Žabjak – Brezje, projekt bo sofinanciran z denarjem iz državnega proračuna.

7. avgust, 2019

(vir: pixabay.com)

CELOTEN POSEG BODO IZVAJALI NA OBMOČJU OPUŠČENE
VOJAŠNICE FRANCA URŠIČA V NOVEM MESTU, IN SICER OB

VZHODNI VPADNICI V SMERI MIRNA PEČ (OB MIRNOPEŠKI
CESTI). TA DEL VOJAŠNICE JE MINISTRSTVO ZA OBRAMBO

NA OBČINO PRENESLO JULIJA 2017.
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Del romskega naselja Žabjak – Brezje
(foto: Urad Vlade RS za narodnosti,
april 2017)

Projekt predvideva komunalno ureditev nelegalno

zgrajenega romskega naselja Žabjak in prenovo

obstoječega romskega naselja Brezje. Pozidan in poseljen

prostor opuščenega dela vojašnice Franca Uršiča v Novem

mestu nima urejene oskrbe s pitno vodo in urejenega

čiščenja ter odvajanja odpadnih komunalnih voda ter

sistema zbiranja komunalnih odpadkov. Ureditev južnega

dela naselja Brezje – Žabjak sicer posega na območje

arheološke dediščine Bršljin – Arheološko najdišče Laze.

Kaj bodo urejali?

Na območju opuščene vojašnice, ob vzhodni vpadnici iz smeri Mirna Peč (ob Mirnopeški

cesti), bodo na površini 5,2 hektarja zemljišč uredili 104 gradbene parcele za

stanovanjsko gradnjo. V okviru tega bodo uredili 56 gradbenih parcel in jih tudi

komunalno uredili, ki se raztezajo na 3 hektarjih, na njih pa so že zgrajeni in naseljeni

stanovanjski objekti.

Dodatno bodo uredili še 46 gradbenih parcel (na površini 2,2 hektarja) za še ne

zgrajene stanovanjske objekte, namenjene za prebivalce izven naselja.

Gradnja komunalne infrastrukture v romskem naselju bo obsegala:

NAMERAVANI POSEG JE OD NAJBLIŽJEGA
STANOVANJSKEGA OBJEKTA ODDALJEN OKOLI 5 METROV.

NA OBČINI PRIČAKUJEJO, DA BODO TI OBJEKTI SČASOMA
LEGALIZIRANI GLEDE NA FINANČNE ZMOŽNOSTI ROMSKIH

DRUŽIN.
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Izgradnjo dveh lokalnih cest in devetih dostopnih cest v skupni dolžini 1787 metrov, na

površini 1,85 hektarja,

dve makadamski poti v dolžini 334 in 62 metrov,

dve dostopni poti v dolžini 47 in 51 metrov,

cestno razsvetljavo,

vodovod v dolžini 1667 metrov,

kanalizacijo v dolžini 2395 metrov,

električno in telekomunikacijsko omrežje,

ekološke otoke.

Izvedli bodo dve navezavi v Bučni vasi na regionalno cesto Trebnje – Bučna vas.

Iz sklepa, ki ga je na svoji spletni strani objavila Agencija RS za okolje (Arso), je razvidno,

da je pri pripravi dokumentacije sodeloval tudi Janez Koželj, ljubljanski podžupan,

pooblaščen za področje urbanizma. Kolikšna bo vrednost projekta, iz sklepa Arsa ni

razvidno.

Več podrobnosti je dostopnih tukaj: arso

J. M.

POVRŠINA ROMSKEGA NASELJA ŽABJAK – BREZJE BO
ZNAŠALA 9,2 HEKTARJA. GRADNJA BO PO OCENI TRAJALA

NAJVEČ 18 MESECEV.
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(VIDEO) Kako je Stojan Petrič iz Kolektorja
z eno potezo sesul gradbene sanje
lastnika T-2-ja Jureta Krča in njegovega
Ekorela pri drugem tiru

7. avgusta 2019
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Zgodilo se je tisto, kar so mediji
napovedovali že nekaj dni. Družba
2TDK je uradno potrdila, da je
razveljavila razpis za gradnjo 170
metrov dolgega mostu čez dolino reke
Glinščice.

S tem je bil iz igre izločen ne samo
najcenejši konzorcij podjetij
Markomark Nival, Nival Invest in
Ekorel, slednji je v lasti Jureta Krča
(nekaj manj kot osem milijonov evrov),

ampak tudi oba ostala ponudnika. Ponudbi sta oddala še Kolektor CGP skupaj z družbama Riko
in Pomgrad (13,5 milijona evrov) ter podjetje Godina (14,3 milijona evrov).

Še preden sta pred novinarje sta stopila generalni direktor 2TDK Dušan Zorko in direktor Marko
Brezigar sta novinarjem na neformalnem brifingu pojasnila, da je bil prvi in najcenejši ponudnik
zavrnjen, ker obstaja sum, da je ponaredil reference, ponudbi drugih dveh ponudnikov pa sta bili
nedopustni zaradi previsoko ponujene cene. Za kaj pravzaprav gre v ozadju celotne zgodbe?

Zorko je zanikal, da je bila usodna za Krča in Ekorel oziroma konzorcij Markomark Nival, Nival
Invest in Ekorel, pravnica 2 TDK Vesna Cukrov, “ker ni imela pri referencah popolnoma nič”.
Referenc ni pregledovala Vesna Cukrov, ampak so jo pogledali interno in eksterno Elea IC
mednarodna projektantska hiša, ki je podala na osnovi dokumentacije, s katero razpolagajo na 2
TDK-ju, svojo oceno. In ta ocena je, da referenca ni ustrezna.

To je v pisnem sporočilu potrdil tudi Angelo Žigon direktor Elea iC. “Vezano na referenčne
zahteve družbe 2TDK za izvedbo projekta Glinščica smo pri pregledu referenc ponudnika
ugotovili, da le te ne ustrezajo zahtevam iz razpisa, tako kot je to predstavnik naročnika
predstavil na tiskovni konferenci”.

Vse skupaj naj bi padlo na 88-tih centimetrih protipoplavnega zidu v občini Pesnica oziroma
razpisnem pogoju in sicer, da mora imeti izbrani ponudnik za sabo projekt 50 metrov dolg in vsaj
8 metrov visok zid. Zapletlo se je potem ko je Kolektor vložil pritožbo, da najcenejši ponudnik ne
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ustreza referencam, saj naj bi bil zid visok sedem in samo na nekaterih mestih več kot sedem
metrov, kar sta tako projektant kot tudi investitor zamolčala oziroma, kot je bilo danes rečeno celo
ponaredili gradbeno dokumentacijo.

Protipoplavni zid v Pesnici bo očitno postal zid “objokovanja in obtoževanja”. Jutri naj bi zid celo
merile novinarske ekipe na licu mesta. Vsaj za zdaj kaže, da je za Jureta Krča in Ekorel ter
njegov konzorcij bila usodna pritožba Kolektorja oziroma Stojana Petriča, ki naj bi po
pripovedovanju dobro obveščenih virov “imel cel tim pravnikov in drugih strokovnjakov gradbene
stroke”, ki so očitno našli luknjo v zidu oziroma ugotovili, da Jure Krč in njegovi nimajo reference,
ki je bila v razpisu in sicer o osem metrov visokem zidu.

Te reference Markmark ni dal ustrezno in celo ocenjujejo, da je bila referenca ponarejena, kar
ima v rokah pravna služba 2TDK in po vsej verjetnosti se ne bo končalo samo pri razveljavitvi
razpisa, ampak tudi pri kazenskih ovadbah. Seveda imajo vsi deležniki možnost pritožbe na
razveljavitev razpisa. Teža ponaredbe neustrezne reference je bila bistveno večja kot napaka z
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Exellovo tabelo oziroma matematična napaka, ki je bila po oceni vodstva 2 TDK zgolj
preusmerjanje pozornosti, čeprav se je, kot pravijo, žal zgodila.

“Kakorkoli sedaj nekateri gradbeniki govorijo, da to ni pomembno ali je meter daljše ali ne, mi
smo imeli 50 metrov, osem metrov višine in ta prvotno izbran ponudnik ni ustrezal razpisnim
pogojem,” pravijo v vodstvu 2TDK. Kolektor je podal zahtevek za zaščito varnosti in tam je
postavil sum, ki izhaja iz tega, da referenca ni ustrezna. Zid v Pesnici, več kot polovica ga je pod
zemljo, ni ustrezno viden. Pridobili smo dokumentacijo s strani občine in drugo s strani
nadzornikov, ki so to nadzirali in so različni dokumenti. Nadzornik je tisti, ki je odgovoren na
kakšen način so se dela izvajala ter je v primeru zidu v Pesnici istočasno tudi projektant, in je
nato 2 TDK poslal projekt izvedenih del in končno situacijo o izvedenih delih Elei. Iz obeh
dokumentov je jasno razvidno, da zid nikjer ni višji kot sedem metrov, povprečna višina je 5
metrov devetdeset, na dveh lokacijah pa je malo čez sedem metrov visok. Se pravi nikjer ni
osem metrov zahtevane višine.

“Komisija je včeraj naredila svoje delo. Mislim, da je dobro opravila svoje delo in ugotovila, da je
bil prvi ponudnik, ki je bil prvotno izbran, zavrnjen zato, ker ni dal ustreznih podatkov, druga dva
sta bila pa zavrnjena zato, ker nimata dopustne ponudbe in smatramo, da je to bila osnova.
Danes zjutraj je uprava o tem sklepala in poleg vsega tega, kar sem sedaj poudaril, sprejela tudi
sklep, da mora glede na prvega ponudnika pravna služba storiti vse potrebno, da preveri zadeve,
ker ocenjujemo, da je sum ponaredbe in mislimo, da je to zadeva, ki jo mora pravna stroka rešiti.”

Ministrica za infrastrukturo Alenka Bratušek se je odzvala na odločitev podjetja 2TDK in podprla
odločitev uprave glede razpisa za izbor izvajalca graditve mostu čez Glinščico na trasi nove
proge Divača-Koper. Bratuškova pravi, da ne bodo popuščali gradbenim lobijem.

“Jasno želim poudariti, da odločitev vodstva podjetja, glede na dejstva, s katerimi sem bila
seznanjena, odločno podpiram in trdno stojim za njihovimi odločitvami, da ne podlegajo
gradbenemu lobiju,” je dejala.

Družba 2TDK je za izvajalca izbrala najugodnejšega ponudnika, nato pa je svojo odločitev, ker
“faza pregleda in ocenjevanja ponudb ni bila ustrezno opravljena”, razveljavila in znova
pregledala ponudbe. Sedaj je razpis razveljavila. “Pokazalo se je, da tisti, ki je bil najcenejši, ni bil

Topnews.si 07.08.2019 
SredaDržava: Slovenija

Doseg:

18:11

http://topnews.si/2019/08/07/video-kako-je-stojan-... 4 / 4

Topnews.si 07.08.2019 
SredaDržava: Slovenija

Doseg: Kazalo

18:11

http://topnews.si/2019/08/07/video-kako-je-stojan-...

38

http://topnews.si/2019/08/07/video-kako-je-stojan-petric-iz-kolektorja-z-eno-potezo-sesul-gradbene-sanje-lastnika-t-2-ja-jureta-krca-in-njegovega-ekorela-pri-drugem-tiru/




O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

V novi reviji Demokracija: Vrhovni sodnik Jan Zobec v
intervjuju o ozadju gonje proti njemu; Poletna
Demokracija
SREDA, 7. AVGUST 2019 OB 19:02

V novi reviji Demokracija objavljamo intervju z
intelektualcem in vrhovnim sodnikom Janom Zobcem, ki
ga želi režimsko vodstvo vrhovnega sodišča utišati.
Razkrivamo poletno diverzijo gradbene mafije v primeru
razpisa za graditev druge cevi predora Karavanke.
Opozarjamo, da je odlašana pravica, zanikana pravica!
Pišemo o ameriškem predsedniku Donaldu Trumpu, ki
jezi levičarje v ZDA in po svetu, in d
...
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Ministrica Alenka Bratušek: “Starih praks
molzenja denarja ne bom dovolila.”

Novice, Slovenija in svet Slovenija

Duša Komprej avgust 7, 2019 18:37
Alenka Bratušek, cesta, ministrica, ministrstvo, most, razpis, železnica

Izjava ministrice za infrastrukturo o odločitvi podjetja 2TDK, da ponovi razpis za
graditev mostu čez Glinščico na trasi nove železniške proge Divača-Koper.

www.gov.si - Ministrstvo za infrastrukturo

Facebook Twitter E-pošta Telegram WhatsApp

Potem, ko se je podjetje 2TDK zaradi neustreznosti prejetih ponudb odločilo ponoviti razpis
za graditev mostu čez Glinščico na trasi nove proge železniške povezave Divača-Koper, se
je na odločitev odzvala tudi ministrica za infrastrukturo Alenka Bratušek.
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Povedala je, da bi bila najbolj vesela, če bi bil na razpisu izbran najugodnejši ponudnik in
da bi se dela nato izvedla v finančnem okviru, predvidenem v investicijskem programu za
progo Divača-Koper. »Odločitev podjetja 2TDK je drugačna, odločitev je, da se javno
naročilo ne odda in da se mednarodni javni razpis za objekte čez Glinščico ponovi. Po
obrazložitvi razpisne komisije 2TDK je najcenejša ponudba na razpisu bila neustrezna
zaradi navedbe neustrezne reference, ostali ponudbi pa sta bili krepko predragi. Poleg tega
so se na razpis trije največji gradbinci prijavili z eno ponudbo, kar očitno kaže na ustvarjanje
nekega monopola in željo po preplačilu gradbenih storitev,« je povzela ministrica.

Poudarila je, da odločitev vodstva podjetja 2TDK – glede na dejstva, s katerimi je bila
seznanjena – odločno podpira: »Trdno stojim za njihovimi odločitvami, da ne podlegajo
gradbenemu lobiju. Na začetku mandata sem dobila na mizo aneks za 2,5 milijona evrov,
še preden je podjetje Kolektor začel graditi dostopne ceste, takrat sem odločno ukrepala,
ga dala z mize in povedala, da je takšna praksa nedopustna, in tako bom delovala vse do
konca gradnje projekta Divača-Koper oziroma dokler bom ministrica.”

“Kljub medijskim napadom name ne bom dovolila, da gradbinci izigravajo sistem in na
razpisih ponujajo tudi do 40 odstotkov višje cene. Če bo treba, bomo večkrat ponavljali
razpise. Investicijski program je za 2TDK zakon, potrdila ga je vlada, in dokler vlada ne
spremeni odločitve, velja takšen, kot je. Ves denar, ki so ga v preteklosti namenili za
preplačane projekte, je šel na škodo in še vedno gre na škodo zdravstvenih storitev, nižjih
pokojnin in slabšega javnega šolstva. Dokler bom jaz ministrica za infrastrukturo, starih
praks molzenja denarja na našem ministrstvu in področju, za katerega sem odgovorna, ne
bom dovolila.«

Besedilo: www.gov.si – Ministrstvo za infrastrukturo
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sreda, 07 avgust 2019 19:02 Napisal  M. B. Comments:0 Komentarjev

V novi reviji Demokracija: Vrhovni sodnik Jan Zobec v intervjuju o
ozadju gonje proti njemu; Poletna diverzija gradbene mafije ali
desant na Karavanke 2.0; Okruten partizanski pomor družine
Mavsar

V novi reviji Demokracija objavljamo intervju z intelektualcem in vrhovnim sodnikom
Janom Zobcem, ki ga želi režimsko vodstvo vrhovnega sodišča utišati. Razkrivamo
poletno diverzijo gradbene mafije v primeru razpisa za graditev druge cevi predora
Karavanke. Opozarjamo, da je odlašana pravica, zanikana pravica! Pišemo o ameriškem
predsedniku Donaldu Trumpu, ki jezi levičarje v ZDA in po svetu, in družini Mavsar, ki so
jo okrutno umorili partizani med drugo svetovno vojno.
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Pogovarjali smo se z Janom Zobcem, ki je sodnik na Vrhovnem sodišču Republike Slovenije, kar
je postal že maja 2003. Marca 2008 je nastopil funkcijo ustavnega sodnika na Ustavnem sodišču
RS, po izteku mandata se je leta 2017 vrnil na vrhovno sodišče, kjer je vrhovni sodnik za
civilnopravna razmerja. Je tudi mednarodno aktiven in avtor številnih bibliografskih enot,
pretežno s področja civilnega (procesnega) prava. Pri svojem delu je neomajen, zato je trn v peti
zdajšnjim vodstvenim strukturam v pravosodju.

Vodstvo Vrhovnega sodišča RS je v zadnjem času zoper vas uvedlo kar dva postopka pred
Komisijo za etiko in integriteto pri Sodnem svetu, t. i. etično komisijo. Kaj vam očitajo?

Jan Zobec: Res je. Podpredsednik Miodrag Đorđević je zahtevo vložil zaradi mojih strokovnih
pisanj na portalu Info in zaradi enega od uvodnikov v Pravni praksi, ker se ne strinja s kritiko
vodstvene strukture. Zahteva predsednika sodišča Damijana Florjančiča se nanaša na moj odziv
na vabilo odbora za pravosodje DZ na sejo tega telesa. Moti ga tudi, da sem tam povedal, zakaj
sem se vabilu predsednice tega odbora odzval. Po njegovem je oboje neetično.

Je glede prve Đorđevićeve zahteve že kakšen epilog?

Jan Zobec: Etična komisija je sklenila, da njegovo pobudo vzame v obravnavo. To pomeni, da
pobude ni že a limine ocenila kot neutemeljene − čeprav se je pred dvema letoma o tem izrekla
obča seja Vrhovnega sodišča RS, ko je večina sodnikov menila, da je kakršnokoli omejevanje
svobode izražanja sodnikov neprimerno in ponižujoče. Etična komisija je pobudo kljub temu
vzela v obravnavo.

Celoten intervju preberite v reviji Demokracija!

V tokratni reviji Demokracija preberite še:

Odlašana pravica je zanikana pravica! »Grozljivo!«

Zgodbo Darje Mihelčič spremljamo od leta 2017, ko smo predstavili njeno kalvarijo po operaciji
hrbtenice leta 2010 na Ortopedski kliniki v Ljubljani. »Grozljivo in nepredstavljivo, dokler tega ne
vidiš na lastne oči,« je sogovornica Darja Mihelčič opisovala ugotovitve, da je v sodnih prevodih
listin, ki bodo namenjeni izdelavi izvedenskega mnenja, našla 50 strani prirejanja vsebine v njeno
škodo.

Diverzija gradbene mafije ali desant na Karavanke

Še pomnite, kako smo v Demokraciji napovedali scenarij gradbene mafije, v katerem je
predvidena rušitev nadzornega sveta in neposlušne uprave Darsa, vse z jasnim ciljem, da
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domača gradbena mafija prevzame ključne investicijske razpise, seveda predvsem Karavanke.
In ne boste verjeli, vse se dogaja, kot smo napovedali, celo hitreje. Menjave v Darsu naj bi bile že
konec avgusta, in če sodimo po imenih, se gradbena mafija ne bo imela kaj pritoževati.

Pozabljene korenine t. i. sovražnega govora

Danes je v osrednjih medijih vse več poročanja o t. i. sovražnem govoru, ki naj bi predstavljal
nekakšno nevarnost moderni družbi in utopičnim sanjam teh istih medijev, ki so večinoma v rokah
levičarjev, o novem multikulturnem svetu. Sovražni govor predstavlja po njihovem mnenju veliko
grožnjo napredku, demokraciji in, konec koncev, tudi človeškemu dostojanstvu.

Intervjuji: Jan Zobec, Sergij Pahomenko, Franjo Golob

Pogovarjali smo se z Janom Zobcem, ki je sodnik na Vrhovnem sodišču Republike Slovenije, kar
je postal že maja 2003. Marca 2008 je nastopil funkcijo ustavnega sodnika na Ustavnem sodišču
RS, po izteku mandata se je leta 2017 vrnil na vrhovno sodišče, kjer je vrhovni sodnik za
civilnopravna razmerja. Pogovarjali smo se tudi s Sergijem Pahomenkom, zgodovinarjem,
politologom in predavateljem iz Ukrajine ter z državnim svetnikom, predsednikom Sveta Koroške
regije in županom Vuzenice Franjem Golobom.

Okruten partizanski pomor družine Mavsar

Slovenski zgodovinarji odkrivamo različne zgodbe o vojnih in povojnih pomorih, ki so se dogajali
na naših tleh. Zgodbo za zgodbo odkrivamo strašljiva dogajanja, ki so se dogajala v tistem času,
ko se nikoli pravzaprav ni vedelo, ali si na pravi ali napačni strani. Za nekoga si namreč vedno bil
na napačni strani. Zato tudi ni čudno, da je veliko prebivalcev v tistem obdobju emigriralo v tujino.
V nadaljevanju predstavljam zgodbo družine Mavsar.

Donald Trump: levičarji bi mu morali ploskati

Donald J. Trump, 45. predsednik Združenih držav Amerike, je trn v peti osrednjim medijem v
tujini in pri nas ter še marsikomu drugemu. Prav neverjetno število ljudi znotraj in zunaj ZDA se
zgraža, da so ga Američani izvolili na najpomembnejšo politično funkcijo sveta. Toda resnica je
takšna, da gre za preudarnega in genialnega politika, ki svoje bogate poslovne izkušnje s pridom
uporablja v politiki za blaginjo tistih, ki to dejansko najbolj potrebujejo. V članku bomo pojasnili,
zakaj je Donald Trump odličen predsednik ZDA.

Politično korektno poročanje o zločinih migrantov

Zavajajoči naslovi glede zločina migranta v Frankfurtu. Novinarji glavnih medijev sledijo
navodilom za politično korektno poročanje. Zločine migrantov skušajo zamolčati ali pa o njih
poročati čim bolj sterilno. Ovajanje tistih, ki se ne uklanjajo politično korektnim smernicam.
Prejšnji ponedeljek je evropsko javnost (vsaj tisto, ki je bila prek medijev obveščena) pretresel

Š
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brutalni zločin v Frankfurtu. Štiridesetletni migrant iz Eritreje Habte Araya je namreč porinil pod
prihajajoči vlak mater in otroka.

Vabljeni k branju aktualnih, zanimivih in analitičnih kolumn!

Vabljeni k nakupu Demokracije! Z njo boste vedeli več!
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